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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI. Saziv
Prolećna sesija 

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije

P-br. 14/2018

Priština,  9. mart  2018. god.

Z A P I S N I K

Na sednici su učestvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Miljana Nikolić, Frashër Krasniqi,
Saranda Bogujevci, Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta Veselaj-Gutaj, Teuta Haxhiu, Mirjeta
Kalludra i Albulena Balaj- Halimaj.

Odsutan: Mytaher Haskuka. 

Podržno osoblje Komisije: Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, zvaničnica oblasti. 

Drugi učesnici: Visar Bovolaku-EVO/EUSR, Valbone Dermaku-OSBE, Adem Gashi-US
Embaassy Prishtina, Gordana Subotiq- Melbourne University i Valbona Bytyqi-Ekonomia
Online.

Sednici je predsedavala, Duda Balje, predsednica Komisije.

Članovi Komisije nisu imali  primedbe niti druge predloge za dnevni red, predloženom od
predsednice Komisije, s toga Komisija je razvila radove sa sledeći:

Dnevni red

1. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica;

2.  Organizovanje  regionalne konferencije o položaju žena u društvu; i

3. Razno. 

     1. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica
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Predsednica  - je konstatovala da su zapisnici sa sednicama  održanih 14. i  27. februara  2018,
 usvojeni bez primedbi. 

2.  Organizovanje  regionalne konferencije o položaju žena u društvu

Predsednica -  je rekla da  na ovoj konferenciji ćemo pozvati predstavnike zemalja iz regiona,
 pripremili smo i agendu i vreme održavanja ove konferencije je odložena za  8 -10 april 2018.

Izabrali smo tri teme  za diskusiju, po jedan član komisije će biti  izvestilac za temu i dva druga
članova će biti u panelu za donošenje zaključaka.   

Teuta Haxhiu – je predložila da na ovoj konferenciji  kao tema bude pitanje nestalih, budući
da je 27. aprila Dan nestalih na Kosovu, u  interesu da se vodi rasprava za ovu temu i da se
donosi zaključci.

Predsednica - je istakla da  ovu temu smo obuhvatili u agendi budući da je ova aktivnost za
april mesec, i pozvali smo goste iz  Bosne i Hrvatske koji su se suočili  isto sa ovom situacijom
kao Kosovo  sa ovom realnošću. 

Mexhide Mjaku-Topalli  -  kao region  u ovoj konferenciji ćemo biti zajedno, i verujem da će
pozvani odgovoriti našem pozivu, predložene teme su aktuelne i treba raspravljati o njima.  

Duda Balje  -  predložila je  da za treću temu, u potanjih nestalih, da pozivamo i predstavnika
iz Međunarodne Komisije za nestala lica. 

Luljeta Veselaj-Gutaj -  po pitanju rasvjetljivanja sudbine nestalih lica, predložila je da pored
komisije da pozivamo  i  pojedine članove porodica  nestalih žena, koje su  imale izazove
skoro 20. godina. 

Lirije Kajtazi  - je istakla da je naslov konferencije  je cilj, zbog činjenice što smo pozvali
zemlje regiona radi saradnje, a saradnja je u funkciji  jačanja  uloge žena, s toga  tema je u
funkciji takve uloge. 

Teuta Haxhiu  -  je rekla da što se tiče poziva za žene  koje imaju članove kao nestale a koje
su glavne domaćice, bilo bi dobro  da udruženja  izaberu iste. Mi ćemo odrediti broj,  ali
udruženja  da ih upućuju. 

Ona je predložila da za treću temu, u vezi sa sudbinom nestalih lica, da pozivamo i
predstavnika ambasade Velike Britanije,  jer oni su dali  niz ideje za pružanje  pomoći u vezi
nestalih. 

Mexhide Mjaku-Topalli  -  bilo bi dobro  da budu prisutni i predstavnici udruženja za  nestala
lica, kako bi štedeli  porodice nestalih. 

Predsednica -  je rekla da zvanično će  konstatovati  udruženja, a zatim neka  one odlučuju
koga će uputiti u konferenciji. Takođe ona je upoznala komisiju da će OEBS podržati ovu
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konferenciju  i da podržava mišljenje da pozivamo predstavnike  ambasade Velike Britanije u
ovoj konferenciji. 

Predsednica -  je konstatovala da  smatramo da 9. aprila 2018, pozvane goste u konferenciji
dočekujemo  pre podne u Skupštini,  kao funkcionalna Komisija. 

 Ona je zatim rekla  da po jedan član Komisije će biti izvestilac  za svake tri teme konferencije,
dok 2. druga članova  će biti u panelu za donošenje zaključaka, prema odgovarajućim temama. 

Predsednica je predložila da za prvu temu konferencije izvestilac će biti  potpredsednica
Komisije, g.-đa. Lirije Kajtazi.

Mexhide Mjaku-Topalli -  je rekla da treba odrediti i dva izvestioca  iz Funkcionalne komisije
za dve druge teme,  ali i imena članova Komisije u panelu za donošenje zaključaka za sve
teme. Ona je naglasila da bilo bi dobro definisati osnovu  razumevanja za određivanje ovih
imena u vezi  pomenutih pitanja. 

Albulena Balaj- Halimaj  - ona je predložila da se poštuju politički subjekti i svaki subjekat
da bude uključen na ove tri teme. 

Mirjeta Kalludra  - je istekla da je teško obuhvatiti političke subjekte budući da su tri teme, a
imamo  7. parlamentarnih grupa zastupljene u Komisiji. 

Teuta Haxhiu  - je zahtevala razumevanje Komisije da za  treću temu u vezi  rasvjetljivanja
sudbine nestalih lica da ostane da referiše ona  zbog razloga što dolazi iz regiona koji naj više
je dodirnut sa pitanjem nestalih  i da se suočava svakodnevno sa članovima ovih porodica.
Familijarizovana sam sa problemima i izazovima koje one imaju, ukoliko se  slože članovi
komisije. 

Frashër Krasniqi  - je rekao da ukoliko neko se oseća spreman za određenu temu, kao što je
rekla Teuta Haxhiu, neka se dozvoljava da  diskutuje po toj temi, nije značajno koje političkoj
stranci pripada, važno je da konferencija bude uspešna. 

Albulena Balaj  - je rekla da se slaže da izvestilac  za ove teme budu  Lirije Kajtazi, Mexhide
Mjaku Topalli i Teuta Haxhiu.

Predsednica -  nakon diskusija  u vezi sa ovom tačkom dnevnog reda, konstatovala  da
izvestilac  i član panela za donošenje zaključaka tokom konferencije da budu sledeći članovi:

Za prvu temu će referisati -  Lirije Kajtazi, dok u panelu će biti, Miljana Nikolić i Luljeta
Veselaj-Gutaj; za drugu temu, izvestilac će biti  Mexhide Mjaku-Topalli, dok u panelu će biti   
Albulena Balaj-Halimaj i Mirjeta Kalludra; za treću temu izvestilac će biti  Teuta Haxhiu, u
panelu će biti  Saranda Bogujevci i Frashër Krasniqi.
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3. Razno

Predsednica -  je upoznala  da od studenata Fakulteta elektronike i kompjuterske inženjerstva
Univerziteta u Prištini,  dobili smo služben dopis sa pojedinim zahtevima. 

Albulena Balaj- Halimaj -  je pročitala zahteve  studenata podnete u ovom dopisu. 

Predsednica -  je rekla da u peticiju treba podeliti svim članovima Komisije i da se razmatra  u
Radnoj grupi za razmatranje peticija. 

Saranda Bogujevci – je upoznala članove Komisije da u  prošloj nedelji sastala sa
predstavnicima slepih osoba i oni su uputili zahtev komisiji  da se sastanu sa Komisijom. Ona
je u nastavku rekla  da ovom susreta slučajno realizovala. 

Mirjeta Kalludra  -  je rekla da bilo bi dobro organizovati  razne takve susrete u ime Komisije
 i da budemo  informisane, jer iz medija smo imali primedbu, zašto kao članovi Komisije
nismo  poštovali njihove zahteve. Po ovom pitanju rekla je  da nisu imali prethodni zahtev u
komisiji, niti u radnoj grupi za razmatranje peticija. 

Mexhide Mjaku-Topalli  -  je rekla da formiranje radne grupe  za monitorisanje zakona nije
do danas formirana, i zahtevala da se danas odlučuje u vezi s tim, kako bi  ne bi  imali
probleme za realizaciju plana rada. Ona je takođe rekla da planom rada moramo pozvati u
Komisiju, predstavnike  Agencije za polnu ravnopravnost, Nacionalnog koordinatora za zaštitu
od nasilja u porodici,  jedno predstavnika iz Ministarstva rada i socijalnog staranja i cilj je da
konkretno vodimo raspravu  o sprovođenju strategije i plana delovanja. 

 Ona je bila zainteresovana u vezi  završetka zahteva Nezavisnog sindikata u vezi izmene
Zakona o penzijskim šemama, koji su prisustvovali u Komisiji, a i za sprovođenje preporuka
na osnovu nadgledanja zakona o slepim osobama. 

Teuta Haxhiu  -  je rekla da što se tiče Zakona o slepim osobama bilo bi dobro da posetimo 
one institucije  koje su obavezne  za sprovođenje proizišlih preporuka od Komisije. 

Predsednica -  je konstatovala da na narednoj sednici  pozivamo Nacionalnog koordinatora,
ABGJ predstavnika  MRSS-a, kako bi nam informisali u vezi sa  sprovođenjem strategije i
plana delovanja. 
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Predsednica – takođe nakon diskusija u vezi sa  formiranjem radnih grupa za monitorisanje
sprovođenja Zakona, konstatovala  da je Komisija donela sledeću:

O d l u k u

I. Formira se radna grupa za monitorisanje Zakona o  polnoj ravnopravnosti u
sledećem sastavu:

Lirije Kajtazi, predsedavajuća, Duda Balje, Saranda Bogujevci, Mexhide Mjaku-Topalli, Teuta
Haxhiu i Albulena Balaj- Halimaj, članovi  

II. Formira se radna grupa za monitorisanje Zakona o zaštiti od diskriminacije, u
sledećem sastavu:

Luljeta Veselaj-Gutaj, predsedavajuća, Miljana Nikolić, Frashër Krasniqi i Mirjeta Kalludra,
članovi. 

***

Predsednica – zatim je konstatovala da u ponedeljak,  12.3.2018, će se održati sednica
Komisije sa jedinom tačkom dnevnog reda u vezi sa privatizacijom  zemljišta u selu Atmadža,
a pozvani su  u Komisiji biti predstavnici  KAP-a i predstavnici peticije sela Atmadža. 

Sednica je završena u  11:30 časova. 

Pripremila:
Podržno osoblje komisije.

                                                                                                                  Predsednica Komisije, 
                                                                                                                      ______________
                                                                                                                            Duda Balje


